



DR. BADER M. MALEK
Professor

bm.malek@paaet.edu.kw

أ.د. بدر محمد أحمد ملك
أستاذ

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 1997. His interest in reading about the efforts made in the field of educational thought in general and Islamic thought in particular, and reading the new thoughts in educational foundations and educational heritage in Kuwait.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 1997. تتمثل اهتماماته الرئيسية في الاطلاع على الجهود المبذولة في مجال الفكر التربوي عامة والإسلامي خاصة وقراءة الجديد في مجال أصول التربية والتراث التربوي في الكويت.

Education

المؤهلات العلمية

1997	PhD in Foundations of Education - University of Pittsburgh. USA.	1997	دكتوراه في أصول التربية من جامعة بتسبرغ - الولايات المتحدة الأمريكية.
1994	Master's degree in Foundations of Education. - University of Pittsburgh. USA.	1994	ماجستير في التربية من جامعة بتسبرغ - الولايات المتحدة الأمريكية.
1987	Bachelor's degree in Education - Majoring in Sociology - Kuwait University.	1987	بكالوريوس تربية - تخصص علم اجتماع.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2017	Chairman of the Prize Committee of the Arab Bureau of Education for the Arabian Gulf States.	2017	رئيس لجنة جائزة مكتب التربية العربي لدول الخليج.
2016	Chairman of the faculty members' grievances committee in the faculties of the Public Authority for Applied Education and Training.	2016	رئيس لجنة تظلمات أعضاء هيئة التدريس بكليات الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2016	Member of the committee emanating from the Higher assignments Committee in the Public Authority for Applied Education and Training.	2016	عضو اللجنة المنبثقة عن لجنة التعيينات العليا في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2015	Chairman of the Promotions Committee at the College of Basic Education.	2015	رئيس لجنة الترقيات في كلية التربية الأساسية.
2015	Member of the founding and advisory board of the Center for Criticism and Tanweer for Human Studies.	2015	عضو الهيئة التأسيسية والاستشارية في مركز نقد وتنوير للدراسات الإنسانية.
2010	Earn Professor's Degree.	2010	الحصول على درجة الأستاذية.
		2007	رئيس قسم الأصول والإدارة التربوية - كلية التربية الأساسية في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.

2007	Head of the Department of Educational Foundations and Administration at College of Basic of Education in the Public Authority for Applied Education and Training.	2006	رئيس "فريق التأهيل الثقافي" في مكتب الإنماء الاجتماعي التابع للديوان الأميري.
2006	Head of the Cultural Rehabilitation Team at the Social Development Office of the Amiri Diwan.	2003	نائب رئيس قسم الأصول والإدارة التربوية.
2003	Vice president of department of Educational Foundations and Administration at College of Basic of Education.		

Conferences and Courses

المؤتمرات والدورات التدريبية

- Jan, 2020, Distance teaching course, Measurement, Evaluation and Professional Development Center: The Public Authority for Applied Education and Training. Kuwait.
- Oct, 2019, the Regional Forum on the inclusion / integration of citizenship education and common universal values in teacher preparation programs in the Arab world under the supervision of UNESCO and Sultan Qaboos University.
- Feb, 2019, Child Social and Psychological Protection Conference, of the World Organization for Child Protection. The first conference, which was held at the Arab Planning Institute, Kuwait.
- March, 2018, Participation in the "Consultative Meeting on the Guide for Muslim Imams and Preachers in the Culture and Practice of

- يناير، 2020، التدريس عن بعد مركز القياس والتقييم والتنمية المهنية: الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
- أكتوبر، 2019، المنتدى الإقليمي حول تضمين /إدماج التربية على المواطنة والقيم العالمية المشتركة في برامج اعداد المعلمين في الوطن العربي بإشراف اليونسكو وجامعة السلطان قابوس.
- فبراير، 2019، مؤتمر الحماية الاجتماعية والنفسية للطفل، للمنظمة العالمية لحماية الطفل. المؤتمر الأول، الذي أقيم في المعهد العربي للتخطيط، الكويت.
- مارس، 2018، المشاركة في "اللقاء التشاوري حول الدليل الاسترشادي للأئمة والوعاظ المسلمين في ثقافة وممارسة الحوار وتقبل الآخر" في القاهرة بإشراف اليونسكو والأزهر الشريف.
- نوفمبر، 2017، المشاركة في "ورشة ملتي الخبراء الاستشاري لتكثيف الأدلة حول مواجهة التطرف" وهو اجتماع خبراء نظمه كل من مكتب اليونسكو في بيروت، ومركز الملك عبد العزيز للحوار الوطني في الرياض.

Dialogue and Acceptance of the Other” in Cairo. The meeting was supervised by UNESCO and Al-Azhar Al-Sharif.

- Nov, 2017, Participation in the “Experts Consultation Workshop on Adapting Evidence on Countering Extremism,” an expert meeting organized by the UNESCO office in Beirut and the King Abdul-Aziz Center for National Dialogue in Riyadh.
- March, 2012, Attending the international conference on the educational experience of Reggio Emilia for preschool and kindergarten children, which was organized by the Kuwait Association for the Advancement of Arab Childhood, Kuwait.
- Sep, 2008, The 2nd International Academy on Critical Thinking. England, Oxford University.
- Jan, 2006, Cambridge course in the use of computer skills, (Cambridge, IT Skills) Shall National Institute for Training. Kuwait.
- Jan, 2006, Quality in Education - Center for Measurement, Evaluation and Professional Development: The Public Authority for Applied Education and Training.
- Jan, 2004, Flowchart’s course - Measurement, Evaluation and Professional Development Center: The Public Authority for Applied Education and Training.

- مارس، 2012، المؤتمر الدولي الخاص بتجربة ريجيو ايميليا التربوية لأطفال الحضانة ومرحلة رياض الاطفال الذي نظمتها الجمعية الكويتية لتقدم الطفولة العربية.
- سبتمبر، 2008، حضور مؤتمر في المملكة المتحدة بعنوان: الأكاديمية الدولية الثانية للتفكير النقدي.
- يناير، 2006، دورة كمبردج في مهارات استخدام الحاسب الآلي من معهد الشال للتدريب الأهلي، الكويت.
- يناير، 2006، الجودة في التعليم - مركز القياس والتقويم والتنمية المهنية: الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
- يناير، 2004، دورة المخططات الانسيابية - مركز القياس والتقويم والتنمية المهنية: الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.

Publications

PhD Dissertation

Interpreting Stories Ascribed to Prophet Muhammad for Teaching Morality. Unpublished doctoral dissertation, University of Pittsburgh, Pittsburgh, PA.

Books & Book Chapters

- The Development of Educational Thought: Philosophical Approaches.
- Our Educational Heritage.
- Commentary on the origins of education.
- Educational Research Methods.
- Raising Children Series

Articles

- Private Lessons in Secondary School in the State of Kuwait: Reality, Causes and Treatment.
- The Image of Women in Science and Mathematics Books at the Intermediate Stage in the State of Kuwait.
- Education and Ecology from Al-Ghazaly's Perspectives. In Future of the Arab Education. Number (33) Vol: 10. Egypt .
- The Educational thought of Ibn Tufail.
- The Dialectic of Jihadist Education.
- Howard Gardner's Educational Philosophy and Ways to Benefit from it in the Arab world.
- The Educational thought of Kuwait's First Teacher, Sheikh Yusuf Al-Qana'i.

الإصدارات العلمية

رسالة دكتوراه

التربية الأخلاقية في القصص التي رواها الرسول صلى الله عليه وسلم- جامعة بتسبرغ الأمريكية.

كتب وفصول في كتاب

- تطور الفكر التربوي: مقاربات فلسفية
- تراثنا التربوي
- تعليقة أصول التربية
- مناهج البحث التربوي
- سلسلة تربية الأبناء

مقالات علمية

- الدروس الخصوصية بالمرحلة الثانوية بدولة الكويت: الواقع والأسباب والعلاج.
- صورة المرأة في كتب العلوم والرياضيات في المرحلة المتوسطة بدولة الكويت.
- التعليم والبيئة من منظور الغزالي. في مستقبل التعليم العربي. عدد (33) المجلد: 10. مصر.
- الفكر التربوي عند ابن طفيل.
- جدلية التربية الجهادية.
- الفلسفة التربوية عند هورد غاردنر وسبل الافادة منها عربيا.
- الفكر التربوي عند معلم الكويت الأول الشيخ يوسف القناعي.